

# Vessel Superintendent

Acta Marine France – Montoir-de-Bretagne (44)

- Full-time | 5 years' experience minimum
- 1-10 employees | Maritime Transportation

## **ABOUT THE HIRING TEAM**

Brice Lavault – For more information: + 33 7 89 51 48 30 b.lavault@actamarine.com

## **ABOUT THE JOB**

### **Acta Marine**

Acta Marine is experiencing significant growth with the expansion of our current fleet to a total of 7 state-of-the-art vessels, equipped with the latest technologies to minimize CO-2 emissions. All of this is aimed at contributing to a sustainable living environment for both the present and the future. To support this growth, we are looking for a **Vessel Superintendent** to join our French team and supervise marine operations and maintenance & repair of our newbuilt vessels.

As a Vessel Superintendent, you will report to the General Manager Operations. As part of a highly engaged team based in Montoir-de-Bretagne, you will deliver the most effective and efficient ship management service in full alignment with the objectives and work culture of Acta Marine.

The Vessel Superintendent will actively support this growth by ensuring that the QHSSE policy is a priority onboard and that our vessels execute marine operations successfully for our customers. This position will allow you to further develop your personal and professional skills in an engaging and international working environment.

### **What do we offer?**

- A challenging and dynamic position in the maritime and renewable industry
- A position at a financially sound family-owned business with a long-term outlook
- An international working environment
- Opportunities for personal and professional growth
- The opportunity to be an essential part of the success of a newly established business unit and get a high degree of personal responsibility.
- Competitive compensation package.

### **What are the key responsibilities?**

- Responsible for daily ship management of vessels assigned
- Ensure charterers requirements are implemented correctly at the start of the project

*Approved (manager)*

*Name:*

*Date:*

*Signature:*

*received copy (employee)*

*Name:*

*Date:*

*Signature :*

**Vessel Superintendent– Job Offer Publication**

- Responsible for cost control on ship management budget
- Prepare financial budgets for maintenance, repairs, stores, modifications and dry dockings for vessels under responsibility
- Plan and coordinate inspection and execution of dry docking for the vessels
- Ensure timely and sufficient support to vessels on all operational and technical matters at all times
- Visit vessels and prepare inspection reports on vessels under responsibility
- Ensure QHSSE is top priority in all vessel operations
- Assisting with investigating of any Marine related accidents or incidents and preparing reports and necessary corrective action plan in conjunction with QHSSE Manager
- Ensure compliance with all relevant international and local regulations and that all vessel certification and surveys for class, flag and international requirements are maintained
- Follow-up on the performance of the vessels and for arranging corrective actions to be carried out when necessary
- Conduct performance appraisals for Masters and Chief Engineers serving onboard vessels

**Who are we looking for?****Qualifications:**

- Bachelor of Maritime Operations or equivalent
- Experience as Marine Engineer will be an added value
- At least 5 years of relevant experience
- Experience with implementing and maintaining Preventive Maintenance systems
- Experience with preparing, tendering and executing vessel dry-dockings and/or repairs
- Knowledge of hydraulics, electro and DP systems will be an added value
- Knowledge of Codes and Standards such as ISM, ISPS, MARPOL and ISO 9001
- open for travelling and working abroad.

**Competences**

- Self-motivated and driven to succeed, holding a positive and professional attitude within the workplace environment
- Demonstrating excellent communication skills in both French and English
- Strong planning and organization skills
- Understand and accept the importance of cost effectiveness

*Approved (manager)*

*Name:*

*Date:*

*Signature:*

*received copy (employee)*

*Name:*

*Date:*

*Signature :*

**Will you be our new colleague?**

- Are you excited to join our company and do you have what it takes to be our new Vessel Superintendent in France?
- Please apply via the LinkedIn button and attach your motivation letter and CV for us.
- After a CV-selection of the most suitable candidates for the job, an online or in-person - interview will be arranged. Hereafter the candidates will be invited to do an online assessment (The Predictive Index (PI) Cognitive test). At last the final selection will be made for the most suitable candidate who will then receive a job offer from us.

*Approved (manager)*

*Name:*

*Date:*

*Signature:*

*received copy (employee)*

*Name:*

*Date:*

*Signature :*

# Superintendant

**Acta Marine France** – Montoir-de-Bretagne (44)

- CDI – temps plein | min 5 ans d'expérience
- 1-10 employés | Transport Maritime

## **L'EQUIPE RECRUTEMENT**

Brice Lavault – Pour plus d'information: + 33 7 89 51 48 30 [b.lavault@actamarine.com](mailto:b.lavault@actamarine.com)

## **VOTRE MISSION**

### **Acta Marine**

Acta Marine connaît une croissance significative avec l'expansion de notre flotte actuelle à un total de 7 navires, équipés des dernières technologies de pointe pour minimiser les émissions de CO2. Notre objectif est de contribuer à un environnement de vie durable, tant pour le présent que pour l'avenir. Pour soutenir cette croissance, nous recherchons un **Superintendant** de navire pour rejoindre notre équipe française et superviser les opérations maritimes ainsi que la maintenance et réparation de nos nouveaux navires.

En tant que superintendant, vous rendrez compte au directeur des opérations. Faisant partie d'une équipe hautement motivée et expérimentée, basée à Montoir-de-Bretagne, vous superviserez la gestion des navires de manière la plus efficace et efficiente possible, en totale adéquation avec les objectifs et la culture de d'Acta Marine.

Le superintendant soutiendra activement cette croissance en veillant à ce que la politique QHSSE soit une priorité à bord de nos navires et que nos opérations maritimes se déroulent avec succès pour nos clients. Ce poste vous permettra de développer davantage vos compétences personnelles et professionnelles dans un environnement de travail engageant et international.

### **Qu'offrons-nous ?**

- Un poste dynamique et exigeant dans l'industrie maritime du renouvelable
- Un rôle dans une entreprise familiale gérée sur le long-terme
- Un environnement de travail international
- Opportunités d'évolution personnelle et professionnelle
- L'opportunité de faire partie intégrante d'une nouvelle entité et d'avoir de fortes responsabilités
- rémunération attractive.

*Approved (manager)*

*Name:*

*Date:*

*Signature:*

*received copy (employee)*

*Name:*

*Date:*

*Signature :*

### Quelles seront vos responsabilités ?

- Responsable de la gestion quotidienne des navires assignés, préparation et supervision des escales et arrêts techniques
- S’assurer que les exigences du contrat sont correctement mises en œuvre au début du projet et tout au long de son exécution;
- Responsable de la gestion budgétaire des navires en contrats et en maintenance
- Planifier l’exécution des maintenances préventives et correctives avec les équipages et les intervenants extérieurs ainsi les chantiers et cale sèche pour les navires;
- Visiter les navires assignés régulièrement et préparer des rapports d’inspection
- S’assurer que la politique QHSSE de l’entreprise soit respectée et soit la priorité absolue dans toutes les opérations des navires;
- Aider à enquêter sur les accidents ou incidents liés aux opérations maritimes et préparer des rapports et plan d’action correctives en collaboration avec le responsable QHSSE;
- S’assurer de la conformité du navire et son équipage à toutes les réglementations internationales et locales pertinentes et assurer que toutes les certifications et audits réglementaires pour les exigences de classe, de pavillon et internationales soient maintenues et réalisés ;
- Suivre les performances des navires et organiser des actions correctives lorsque cela est nécessaire ;
- participer à la sélection et le recrutement de nouveaux officiers et membres d’équipage à bord des navires;
- Conduire des entretiens professionnels et évaluations de performance pour les capitaines et les chefs mécaniciens travaillant à bord des navires;

### Qui recherchons-nous ?

#### **Compétences:**

- Formation supérieure Bac+5 ENSM ou ingénieur maritime bénéficiant d’une expérience dans un poste similaire ou en qualité d’officier polyvalent,
- Expérience dans le domaine maritime ou offshore au moins 5 ans
- Très bonne connaissance de l’ISM, ISPS, MARPOL et l’ISO 9001 et autres codes et réglementations applicables.
- Expérience nécessaire d’intégration et suivi de système de management de maintenance
- Expérience de gestion de projet en préparation et exécution (planning, budget, ressources, gestion des sous-traitants) pour des réparations, conversions, ou modifications de navires
- Bonnes connaissances en Mécanique, Hydraulique, Electrique et DP

*Approved (manager)*

*Name:*

*Date:*

*Signature:*

*received copy (employee)*

*Name:*

*Date:*

*Signature :*

**Vessel Superintendent– Job Offer Publication**

- Disponible pour voyager et travailler embarqué sur les navires Acta Marine France – 20%.

**Qualités personnelles :**

- Avoir de grandes qualités d'organisation, capable d'être multitâches, de prioriser les activités et travailler efficacement et rapidement dans un contexte offshore & maritime complexe et exigeant.
- Être motivé, avoir un esprit d'initiative important.
- Être autonome, positif et avoir un esprit d'équipe fort
- Avoir d'excellentes compétences de communication en français et en anglais
- Comprendre et accepter de travailler sous les contraintes d'un contexte offshore complexe et exigeant (qualité, sécurité, délais, couts)

**Serez-vous notre prochain collègue ?**

Avez-vous hâte de rejoindre notre entreprise et avez-vous les qualités recherchées pour être notre futur **Superintendant** en France ?

Merci de proposer votre candidature sur le lien LinkedIn et joignez votre lettre de motivation et votre CV. Après une sélection des profils correspondants à nos recherches, nous vous contacterons pour un entretien d'embauche. Les candidats retenus seront invités à passer un test en ligne (Predictive Index (PI) Cognitive test). Le candidat retenu recevra une proposition d'embauche.

*Approved (manager)*

*Name:*

*Date:*

*Signature:*

*received copy (employee)*

*Name:*

*Date:*

*Signature :*